
Besvarelse af spørgsmål nr. 34 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 14. oktober 2005

Spørgsmål 34:
"Med henvisning til, at ministeren har oplyst, at han ved slutningen af 2005 
vil samle op på resultaterne af borgermøder og debatten i øvrigt vedrøren-
de rygning og komme med bud på, hvad regeringen mener, der skal gøres 
fremover med hensyn til passiv rygning og røgfri miljøer, bedes ministeren 
oplyse, hvorfor der ikke i lovprogrammet for 2005-06 er et lovforslag om 
initiativer i forhold til rygning."

Svar:
Som jeg tidligere har oplyst, besluttede jeg i begyndelsen af året at bruge 
2005 på en folkelig debat om rygeregler og røgfri miljøer, hvor det kunne 
diskuteres, hvilke veje det ville være bedst at gå for at sikre flere røgfri mil-
jøer og at forebygge passiv rygning. I løbet af året har Indenrigs- og Sund-
hedsministeriet holdt 6 borgermøder rundt om i landet. Det første blev holdt 
den 16. april i København, medens det sidste blev holdt den 29. oktober i 
Århus.

Som det også fremgår af spørgsmålet er det planen, at regeringen ved 
slutningen af året vil samle op på resultaterne fra borgermøderne, fra de-
batten og indlæggene i medierne m.v. og på baggrund heraf komme med 
et samlet bud på, hvad vi mener, der skal gøres fremover med hensyn til 
passiv rygning og røgfri miljøer. Regeringen har, som det fremgår, ikke lagt 
sig fast på, om der vil være behov for yderligere lovgivning her og nu, og 
derfor er der ikke i lovprogrammet medtaget forslag herom.
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